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      Zápis z 69. schůze 
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 Datum: 15. ledna 2015 
  
 Přítomni: Lubomír Rulíšek, Iva Pichová, Ullrich Jahn, Zlatko Janeba, Jiří Jiráček, Radek Pohl 
 
 Omluveni: Tomáš Obšil, Jitka Moravcová 
  
 Hosté: Zdeněk Hostomský, Martin Fusek, Milan Drahoňovský, Jiří Vondrášek 
 
 Program: 
 
1) Schváleni zápisu ze zasedání Rady dne 26. 11. 2014, programu jednání a ověření výsledků hlasování 

per rollam 

2) Projekt Elixír: Současný stav projektu a role ÚOCHB jako koordinátora (J. Vondrášek, M. 

Drahoňovský) 

3) ÚOCHB 2015: důležité termíny, výhled, výzvy 

4) Vědecká koncepce ÚOCHB: prezentace prvního návrhu aktualizace klíčového dokumentu 

5) Programy výzkumu a vývoje ‐ čerpání prostředků (Iva Pichová) 

6) Různé 

Zápis: 

Ad 1) Aklamací byl jednomyslně schválen zápis ze zasedání Rady dne 26. 11. 2014, program jednání a 

ověřeny  výsledky hlasování per  rollam  ve  věci  výběru pěti  anotací do Výroční  zprávy ústavu  za  rok 

2014,  které proběhlo  ve dnech 15. – 16. 12. 2014  a dále  výsledky hlasování per‐rollam o  schválení 

směny 700 000 000 Kč neinvestčních prostředků za investiční (tj. doplnění fondu reprodukce majektu z 

z  rezervního  fondu  o  výše  uvedenou  částku)  v  souvislosti  s  účtováním  v  závěru  roku  2014;  toto 

hlasování proběhlo 22. 12. 2014 – 2. 1. 2015. 

Ad 2) Rada vyslechla informaci J. Vondráška o současném stavu projektu ELIXIR (European Life‐Science 

Infrastructure  for Biological Information) , jehož cílem je vytvoření evropské výzkumné infrastruktury 

zaměřené na shromažďování, třídění a poskytování dat z celé škály „life‐science“ oborů. ÚOCHB by se 

měl na projektu v rámci českého konsorcia podílet spravováním tématické části „Small Molecules for 

Biological Systems and  for Therapy“. Po delší  rozpravě,  směrované  zejména do oblasti prospěšnosti 

projektu, kdy J. Vondrášek odpověděl na řadu dotazů a příspěvku M. Drahoňovského směrovaného ke 

konkrétním otázkám řízení a financování projektu, Rada dospěla k následujícímu usnesení: 

Usnesení:  Rada  hodnotí  pozitivně  rozhodnutí  o  financování  projektu  ze  strany  MŠMT.  Projekt 

představuje pro ÚOCHB možnost dalšího  zviditelnění na národní  a mezinárodní úrovni.  Zároveň  ale 

projekt  představuje  velký  závazek,  a  jeho  nesplnění může  naopak  reputaci ÚOCHB  velmi  poškodit. 

S ohledem na složitost problematiky a náročnost koordinování dalších osmi subjektů z ČR, zapojených 



do  projektu,  považuje  Rada  za  potřebné  svěřit  výkonné  řízení  projektu  do  rukou  profesionálního 

manažera. Žádoucí je též zajištění periodické kontroly postupu prací na projektu. 

Ad 3) Rada vyslechla od ředitele hodnocení uplynulého roku a očekávané události a rozhodnutí v roce 
2015. V roce 2015  se uskuteční hodnocení několika  juniorských  týmů, očekává  se  zřízení  jednoho  či 
dvou nových juniorských týmů a řešení otázek souvisejících s týmy cíleného výzkumu. Další informace 
se  týkala  zájmu  některých  institucí  v USA  o  látky  připravené  na  ÚOCHB  s předpokládaným 
antiobezitním a antivirovým účinkem. Významnou novinkou pro zaměstnance ústavu je i záměr změnit 
využívání fondu FKSP formou bodového systému. 
 
Usnesení: Rada bere informace na vědomí a doporučuje vedení seznámit zaměstnance  ústavu 

s plánem akcí a novinkami na Shromáždění všech zaměstnanců. 

Ad 4) Aktualizací vědecké koncepce ústavu se bude podrobněji zabývat  jedno z příštích zasedání RP  .  

Jednou z novinek by se měla stát i koncepce zavedení vnitřních mezioborových grantů se selekcí v gesci 

IAB. 

Ad 5) Rada vyslechla Dr. I. Pichovou, která podala zprávu o možnostech čerpání finančních prostředků 

z programu OPVVI (Operační program Výzkum, vývoj a vzdělávání – MŠMT) v letech 2016 – 2020. Pro 

tyto  projekty  bude  potřeba  vypracovat  kvalitní  podklady  a  naplánovat  investice  na  další,  přibližně 

pětileté období. Dr. Pichová  informovala dále Radu o  tom,  že projekt předložený ÚOCHB v loňském 

roce  v rámci  programu  „OPPK  –  investice do přístrojů“,  který nebyl původně Magistrátem hlavního 

města Prahy přijat z důvodů nedostatku financí, byl v letošním roce zařazen do hodnocení.  

 

Příští zasedání Rady instituce se bude konat dne 19.2.2015 ve 14:00 v  zasedací místnosti ředitele. 

 

Zapsal: B. Koutek/M. Matoušek 

Schválil: L. Rulíšek, předseda Rady ÚOCHB                                           

 

 


